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  Zápis z  veřejného jednání ZO Úherce ze dne 26. 6. 2014 

konaného od 18.00 hodin na Obecním úřadě v Úhercích 
 

Přítomni: Blažek, Mgr. Hošková, Fořt, M.Matoušek,  M.Pavlíček, A.Matoušek, Ing. Urbášková,  

Omluveni:  

Zapisovatel: Jana Hošková 

Hosté : J.Blažková,R.Karlová,A.Mrázková,P.Bosák 

Zastupitelstvo obce se sešlo v počtu  -  7 členů a je usnášeníschopné 
 

Starosta obce navrhl za ověřovatele zápisu: Ing Ivanku Urbáškovou a Miroslava Fořta  

Jednomyslně schváleno 7 pro - ověřovatelé zápisu: Ing. Ivanka Úrbášková a Miroslav Fořt 

 

Program :    1/ZAHÁJENÍ 

                    2/KONTROLA USNESENÍ 

                    3/PRODEJ POZEMKU 1609 

                    4/ROZPOČTOVÁ OPATŘENÍ  

                    5/FINANČNÍ PŘÍSPĚVEK STODSKÁ NEMOCNICE A.S. 

                    6/FINANČNÍ PŘÍSPĚVEK BABYBOX  

                    7/SMLOUVA O PODÍLECH NA NÁKLADECH INVESTICE 

                    8/DIGITÁLNĚ TECHNICKÁ MAPA PLZEŇSKÉHO KRAJE 

                    9/OSTATNÍ (Hřbitov, Křižovatka, Náves, Lavičky, Vodárenská Plzeň a.s.) 

                  10/DISKUZE ZASTUPITELSTVA  

                  11/USNESENÍ 

                  12/DISKUZE OBČANŮ 

                  13/ZÁVĚR 
 

 

 

 

(Změny v programu byly ZO vysvětleny a nebyly podány žádné připomínky.) 
 

Program byl schválen   (  pro 7   ,  proti  0  ,  zdržel se  0   ) 
 

Zastupitelstvo se dohodlo, že jednotlivá usnesení budou přijata okamžitě po projednání každého bodu 

programu.  Jednomyslně schváleno (pro 7, proti 0, zdržel se 0) 
 

1/ ZAHÁJENÍ 
Provedl starosta obce   
 

2/ KONTROLA  USNESENÍ  

Kontrola usnesení z jednání ze dne 7. 5. 2014  
29/14 - ZO schválilo dodělání okapů a svodů na márnici – okapy a svody jsou hotovy.  

30/14 - ZO schválilo rozpočtové opatření 5/14 – bylo zaúčtováno. 

31/14 - ZO schválilo návrh závěrečného účtu obce za rok 2013. 

32/14 - ZO schválilo účetní závěrku za rok 2013 

33/14 - ZO schválilo zavedení dvou drobných sakrálních staveb do majetku obce – stavby byly zavedeny. 

34/14 - ZO souhlasí s opravou dvou drobných sakrálních staveb a zmocňuje pana Davida Melichara k zajištění   

            financí na opravu – zmocnění bylo předáno panu Davidu Melicharovi   

35/14 - ZO schválilo záměr prodeje části pozemku ve vlastnictví Obce Úherce parc. č. 1609 v k. ú. Úherce u   

            Nýřan v ul. Krátká – bylo provedeno geometrické zaměření a provádí se návrh dopravního řešení   

            s rozdělením pozemku 1609.  

36/14 - ZO delegovalo pana Vlastimila Blažka na řádnou valnou hromadu Vodárenské a kanalizační a.s.  

37/14 - ZO schválilo kupní smlouvu a její uzavření s panem Ing. Mgr. Miroslavem Charvátem na prodej   

            pozemků ve vlastnictví Obce Úherce – smlouva byla podepsána. 

38/14 - ZO schválilo rozpočtové opatření 6/14 – bylo zaúčtováno. 

39/14 - ZO schválilo ponížení nájemného za pronájem pozemků panu Vlastimilu Lagronovi st., za účelem   

             zajištění stánkového prodeje na Josefské pouti o 25% ze 78.560,- Kč na 58.920,- Kč. - částka 19.640,-   

             byla panu Vlastimilu Lagronovi vrácena. ZO schvaluje snížení nájemného pro další roky na 60.000,-   

             Kč. ZO ruší inflační doložku smlouvy pro další období. 

40/14 – ZO schválilo snížení nájemného za pronájem pozemku pronajatých pro zajištění provozu atrakcí lidové   

             technické zábavy na Josefské pouti pro další léta na úroveň roku 2011, které činí 25.000,- Kč. ZO ruší    

             inflační doložku smlouvy pro další období.  
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41/14 – ZO schválilo uzavření smlouvy o dílo s firmou SOVT-RADIO, spol. s.r.o. – smlouva byla podepsána. 

42/14 – ZO schválilo uzavření dodatku k pojistné smlouvě mezi Obcí Úherce a pojišťovnou Kooperativa na  

             náhrady nemajetkové újmy způsobené neoprávněným zásahem do práva na ochranu osobnosti   

             s krytím do 1 mil. Kč s navýšením ročního pojištění obce o 4.879,- Kč. – dodatek byl podepsán. 

43/14 – ZO schválilo uzavření smlouvy s firmou EKO-KOM – smlouva byla podepsána. 

44/14 – ZO schválilo příspěvek ve výši 3.000,- Kč na sportovní akci Nohejbalový a petanguový turnaj Míry   

             Kovače – příspěvek byl vyúčtován. 

45/14 – ZO schválilo příspěvek Rybářskému spolku Úherce ve výši 3.000,- Kč na Rybářské závody – příspěvek    

             byl vyúčtován. 

 

3/PRODEJ POZEMKU 1609 
Na odprodej pozemku 1609 byly podány dvě žádosti a to Renátou Karlovou, Romanem Karlem a Pavlem 

Bosákem. Na základě usnesení zastupitelstva obce byl vypracován geodetický zákres skutečného stavu 

oplocení současného pozemku a návrh dopravního uspořádání tak, aby bylo možné pozemky prodat jako 

stavební a do budoucna nebyly problémy z dopravní obslužností. Vzhledem k tomu, že v průběhu určování 

hranice mezi uvažovaným pozemkem žadatele pana Bosáka a žadatelů manželů Karlových nedošlo k domluvě 

a dne 26. 6. 2014 podala paní Karlová novou žádost o prodej pozemku a to v rozsahu 900 m2, je nutné, aby 

zastupitelé tuto situaci rozhodli.    

 

ZO vyslechlo názory a vysvětlení paní R. Karlové a pana P.Bosáka k projednávanému problému. Na základě 

toho se ZO rozhodlo provést místní šetření, které se uskutečnilo po ukončení veřejného jednání OZ. 

 

Návrh usnesení č. 46 /14 
ZO schvaluje rozdělení pozemku 1609, který po odečtu obraciště nákladních aut bude mít cca 1800 m2 

následovně: Pozemky budou rozděleny na dvě části o výměře cca .....…..m2 a o výměře cca…..……. m2. ZO 

pověřuje starostu k provedení úkonů vedoucích k rozdělení pozemku a zápisu do katastru nemovitostí. Poté ZO 

bude rozhodovat o záměru prodeje pozemků.       

  
  

Vzhledem k vzniklé situaci, bylo hlasování přeloženo na program příštího jednání OZ. 

 

4/ROZPOČTOVÁ  OPATŘENÍ  
Jana Hošková seznámila zastupitele obce s Rozpočtovým opatřením č. 7/14 , a č. 8/14  

 

Návrh usnesení č. 47 /14 
ZO bere na vědomí a schvaluje Rozpočtové opatření č. 7/14, které bylo schváleno starostou obce dne 26. 6. 

2014, jelikož má k uvedenému úkonu pravomoc svěřenou zastupitelstvem obce, a to na základě usnesení 

č.11/14 ze dne 22. 1. 2014. 

Tímto opatřením se mění výše příjmů + 220 tis. Kč a výše výdajů se mění   +40 tis. Kč. Rozpočtové opatření č. 

7/14 je přílohou tohoto zápisu. 
  

Pro              7                                  

Proti              0                                           

Zdržel se        0 
         
Usnesení bylo přijato  

 

Návrh usnesení č. 48/14 
ZO schvaluje Rozpočtové opatření č. 8/14. 

Tímto opatřením se mění výše příjmů +220tis.Kč a výše výdajů se mění + 40tis. Kč. Rozpočtové opatření  

č. 8/14 je přílohou tohoto zápisu. 
  

Pro              7                                  

Proti              0                                           

Zdržel se        0 
         
Usnesení bylo přijato  

 



 
3 

5/FINANČNÍ PŘÍSPĚVEK STODSKÁ NEMOCNICE A.S. 
Nový ředitel Stodské nemocnice a.s., Hradecká ulice 600, 330 01 Stod, pan MUDr. Alan Sutnar, Ph.D. požádal 

písemnou formou Obec Úherce o pomoc na projektu získání 3D ultrazvuku pro pacienty na gynekologickém 

oddělení Stodské nemocnice. Přístroj je používán k diagnostice těhotných žen. Finanční prostředky z krajského 

holdingu jsou nereálné.     

 

Návrh usnesení č. 49/14 
ZO schvaluje finanční příspěvek ve výši 5000Kč Stodské nemocnici na nákup diagnostického přístroje 3D 

ultrazvuku, který bude sloužit k vyšetření těhotných žen na gynekologickém oddělení Stodské nemocnice. ZO 

pověřuje starostu obce podpisem darovací smlouvy. 
  

Pro              7                                  

Proti              0                                           

Zdržel se        0 
         
Usnesení bylo přijato  

 

6/FINANČNÍ PŘÍSPĚVEK BABYBOX 
Na Obec Úherce byla doručena žádost o finanční příspěvek na zřízení nových BabyBoxů a na výměny starých 

BabyBoxů. Obec dlouhodobě na tento projekt přispívá. Tyto schránky pro nechtěné děti zachránily do 

současnosti 107 lidských životů.   

 

Návrh usnesení č. 50/14 
ZO schvaluje finanční příspěvek ve výši 3000Kč na zřizování a servis BabyBoxů. ZO pověřuje starostu obce 

podpisem darovací smlouvy. 
  

Pro              7                                  

Proti              0                                           

Zdržel se        0 
         
Usnesení bylo přijato  

 

7/SMLOUVA O PODÍLECH NA NÁKLADECH INVESTICE 
ZO na svém jednání dne 9. 11. 2012 usnesením 98/12 rozhodla o finančním příspěvku na akci Skupinový 

vodovod Vejprnice – Nýřany – Zbůch – přeložka skupinového vodovodu Úherce a to ve výši 55.555,- Kč. 

Příspěvkem přispíval i pan Ing. Antonín Štorkán. Vzhledem k tomu, že přeložka skupinového vodovodu byla 

provedena dle projektové dokumentace i na pozemcích pana Miroslava Karlíčka a ten se na přeložce finančně 

nepodílel, uplatňuje Obec Úherce a Ing. Antonín Štorkán po panu Miloslavu Karlíčkovy podíl na finančním 

příspěvku dle poměru délek částí vodovodní přeložky na pozemcích jednotlivých vlastníků pozemků. Smluvní 

strany uzavírají tímto ujednání, že pan Miloslav Karlíček uhradí podíl na této investici a to ve prospěch Obce 

Úherce 25.129,- Kč.  

 

Návrh usnesení č. 51/14 
ZO schvaluje Smlouvu o podílech na nákladech investice. Na základě této smlouvy bude Obci Úherce panem 

Miloslavem Karlíčkem uhrazena část finančního příspěvku na vybudování přeložky skupinového vodovodu a to 

25.129,- Kč. ZO pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy. 
  

Pro              7                                  

Proti              0                                           

Zdržel se        0 
         
Usnesení bylo přijato  
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8/DIGITÁLNĚ TECHNICKÁ MAPA PLZEŇSKÉHO KRAJE 
Obec Úherce se v minulosti přihlásila k projektu Digitální mapy veřejné správy Plzeňského kraje. 

V současné době vstupuje projekt do stádia závazného přihlášení, a podepsání smlouvy o spolupráci při 

tvorbě a správě Digitální technické mapy Digitální mapy veřejné správy Plzeňského kraje. Digitální mapy 

budou využívány pro stavební účely a plánování v Obci Úherce. 

 

Návrh usnesení č. 52/14 
ZO schvaluje Smlouvu o spolupráci a správě Digitální technické mapy Digitální mapy veřejné správy 

Plzeňského kraje. ZO pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy. 
  

Pro              7                                  

Proti              0                                           

Zdržel se        0 
         
Usnesení bylo přijato  

 

9/OSTATNÍ 

 

HŘBITOV  
Obec provedla odvodnění oplocení hřbitovní zdi v délce 400 bm. Na márnici byly provedeny svody a okapy. 

 

Pan Vlastimil Blažek st. oznámil obci písemnou formou ukončení pořádání pietního aktu 9. května a starání se 

o památník sovětských vojáků na místním hřbitově v Úhercích. Důvodem je zhoršený zdravotní stav členů 

KSČM Úherce.  

 

KŘIŽOVATKA 
Při prohlídce projektové dokumentace Křižovatky hlavní a Topolové ul. bylo zjištěno, že v projektu není 

zajištěna dopravní obslužnost firmy EMT Bedřich Touš. Starosta obce proto vyvolal jednání s projektantem 

této křižovatky panem Pavlem Kučerou, majitelem firmy EMT panem Bedřichem Toušem. Na jednání přímo 

na místě došlo k potvrzení, že obslužnost firmy kamionovou dopravu by po vybudování křižovatky v 

navrhovaném řešení nebyla. Na schůzce proto bylo dohodnuto, že projektant navrhne úpravy křižovatky tak, 

aby obslužnost firmy byla zajištěna. 

 

Diskuze: paní Mrázková vznesla dotaz, proč není křižovatka ještě vyasfaltovaná. Dotaz zodpověděl starosta  

obce pan Vlastimil Blažek. 

 

NÁVES 
Na obec byla podána stížnost na rychle projíždějící auta přes vrchní část návsi a tímto spojenou prašnost. 

Vzhledem ke stavu vrchní části Návsi bude nejvhodnějším řešením výsadba stromů a osazení betonových 

truhlíků na kytky a tak zamezit šikmému sjíždění aut v plné rychlosti ze silnice III/180 39.  

 

Návrh usnesení č. 53/14 
ZO pověřuje starostu obce k zajištění potřebných kroků pro možnost výsadby stromů při silnici III/180 39 a 

osazení betonových truhlíků na kytky tak, aby nebylo možné šikmé sjíždění ze silnice III/180 39 v plné 

rychlosti. 
  

Pro              7                                  

Proti              0                                           

Zdržel se        0 
         
Usnesení bylo přijato  
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LAVIČKY 
Na obec byla podána ústní žádost o zakoupení a osazení několika kusů laviček v Obci Úherce ke zlepšení 

komfortu obce. 

 

Diskuze:  paní Mrázková tlumočila přání paní Ingrišové, aby byla lavička, která je před jejich domem, 

přemístěna ke hřbitovu. OZ toto přání bude akceptovat 

 

Návrh usnesení č. 54/14 
ZO schvaluje nákup čtyř kusů betonových laviček a jejich osazení v Obci Úherce. 
  

Pro              7                                  

Proti              0                                           

Zdržel se        0 

 

Usnesení bylo přijato  
        
VODÁRENSKÁ PLZEŇ A.S. 

Obec Úherce je povinná vypracovat plán financování a obnovy vodovodů a kanalizací v majetku obce a to 

s výhledem minimálně 10 let. Vodárna Plzeň a.s. nabídla obci součinnost a spolupráci při tvorbě tohoto 

dokumentu, který následně bude schvalován zastupitelstvem obce.  

 

Návrh usnesení č. 55/14 
ZO souhlasí, aby Plán financování a obnovy vodovodů a kanalizací s výhledem 10 let vypracovala firma 

Vodárenská a kanalizační a.s. ZO pověřuje starostu obce součinností při tvorbě tohoto dokumentu. 
 

Pro              7                                  

Proti              0                                           

Zdržel se        0 

 

Usnesení bylo přijato  

 

 

10/DISKUSE ZASTUPITELSTVA 

 
Ing. Urbášková – kdo zodpovídá za čištění dešťová kanalizace? Čištění je povinností obce (zodpovídal 

starosta obce p. Blažek) 

p. A. Matoušek pozval ZO na hasičské závody   

p. M. Pavlíček – požadavek na omezení dopravy v Topolové ulici – omezení rychlosti.  

p. M. Matoušek – požadavek na omezení dopravy kolem návsi. 

                            – navrhl ZO, aby zvážilo možnost dražby rozestavěné bytovky na Návsi 
 

 

11/USNESENÍ 

Byla přijata v průběhu jednání ke každému bodu programu po jeho projednání. 
 

12/DISKUSE OBČANŮ 
 

paní Mrázková  –  kdo má ve vlastnictví pozemky za bytovkou na Hlavní ulici? Pozemky jsou ve vlastnictví  

             pozemkového úřadu a budou bezúplatně převedeny na obec (odpovídal starosta obce   

       p. Blažek) 

  –   upozornila na to, že keře u hřbitova zasahují do silnice a brání ve výhledu řidičům (starosta  

       přislíbil zjednat nápravu) 

  –   upozornila, nevhodné parkování při silnici před bytovkami při Hlavní ulici 

                          –  vznesla dotaz na ZO, zda by nabylo možné koupit faru a po celkové rekonstrukci využít tuto    

                              stavbu pro občanskou vybavenost (školka, kadeřník, masáže…) starosta vysvětlil, že ZO   

                  rozhodlo, že tuto budovu kupovat nebude, protože je to pro obec nerentabilní 
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– zda bude v obci zřízena školka (na dotaz odpověděl starosta obce – školka se zřizovat 

nebude, protože se za tím daří děti umisťovat ve školkách v sousedních obcích) 

– proč je starosta neuvolněný, (na dotaz reagovala ing. Urbášková, která upozornila, že starosta 

p. Blažek při nástupu do funkce slíbil, že jako uvolněný starosta bude vykonávat stavební      

      práce pro obec) 

– proč byl pokácen javor v horní části návsi (vysvětlil starosta – na základě dendrologického 

průzkumu paní Mgr. Hanauerové bylo zjištěno, že je strom poškozený a že by mohlo dojít 

k obecnému ohrožení) 

 

 

13/ZÁVĚR 

Konec zasedání v 19,50 hod.  

Příští jednání ZO bude oznámeno nejdéle 7 dní předem. 

Zápis byl vyhotoven dne: 30. června 2014 

Ověřovatelé zápisu:  
 

 

.........................................................                                   ................................................. 

Ing. Ivanka Urbášková                                                          Miroslav Fořt 

                        

                                                     

                                                     


